
 
STADSDELSNÄMNDENS PENSIONÄRSRÅD 
HÄGERSTEN-LILJEHOLMEN 
 

                                                                
PROTOKOLL NR 6/2013 

SAMMANTRÄDESDATUM 2013-08-27 
                                             SID 1 (5) 

                                        

: 

Box 490, 129 04 Hägersten. Besöksadress Telefonvägen 30 
Telefon 08- 508 22 000. Fax 08- 508 22 099 
hagersten-liljeholmen@stockholm.se 
 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 27 augusti 2013 
 
Justerat den 27 augusti 2013 
  
 Godkänt via e-post 
Marianne Svensk    Kerstin Svenson 
                        
Plats: Förvaltningen, plan 9, Besöksrum 1 
Tid:  Kl. 10.00-12.00 
 
Närvarande 
Marianne Svensk ordförande PRO 
Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 
Eiwor Arthursson ledamot PRO 
Valter Lund  ledamot PRO 
Lars Åsberg ledamot SPF 
Rolf Lindquist  ledamot SPF  
Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 
Bertil Andersson ersättare PRO 
Gunnar Carlsson ersättare SPF 
 
Förvaltningen 
Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 
Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 
Anneli Rydström  sekreterare   
 
Förhinder 
Bo Almén ersättare SPF 
 
 
§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 
öppnat.  

 
§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  
 
§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 
 
§ 4. Anmälan av protokoll 
 
 Pensionärsrådet 2013-06-11 

Pensionärsrådet undrade hur det blir med datautbildning för pensionärer. Yvonne 
Goldberg informerade att förvaltningen arbetar med frågan, bl.a. kan ABF ordna kurser 
lokalt i stadsdelen. Svårigheten är att hitta lämplig lokal där det finns datorer. 
Förvaltningen återkommer med förslag. 
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Ang. frågan om ”gästnät” vid Axelsbergs äldreboende hänvisade Ingrid Widebäck till 
Gunnar Ohlsén. 

  
Ang. pensionärsrådets fråga om det är säkert att ha trygghetslarm om man har ip-telefoni 
och det blir strömavbrott, informerade Ingrid att Trygghetsjouren arbetar med detta men 
att det kan komma att ta tid.  

 
 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-06-10 
 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 
 
 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-06-13 

Pensionärsrådet vill framföra att man är mycket nöjd med den nya Boulebanan vid 
Axelsberg. 
 
Rådet undrade hur försöket med pantrör i tre parker har fungerat. Anneli undersöker 
detta närmare och återkommer med svar. 
 
Ang. 11-13 § så stödjer pensionärsrådet reservationerna. Ang. 14 § så stödjer 
pensionärsrådet det särskilda uttalandet. 
 
Anmälan av protokoll från KPR 2013-06-04 
Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s yttranden gällande 11-13 §.  

 
§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 
  
 Försöksverksamhet på Axelsbergs vård- och omsorgsboende 

Yvonne Goldberg informerade om försöksverksamheten med erbjudande om 
särskild vårdplats för vård av svårt sjuka äldre i livets slutskede på Axelsbergs 
vård- och omsorgsboende. Det är biståndshandläggaren som fattar beslut om detta. 
Försöksverksamheten innebär att den äldre med ett sådant behov erbjuds en 
färdigmöblerad lägenhet utan hyreskontrakt under max två månader på Axelsbergs 
vård- och omsorgsboende. Den boende betalar avgift för vården samt för maten. 
Vid fortsatt behov av vård- och omsorgsboende efter två månader har personen 
möjlighet att bo kvar i samma lägenhet och möblera med egna möbler samt tecknar 
då hyreskontrakt och betalar månadshyra.  
 
Axelsbergs vård- och omsorgsboende har i dagsläget en person som vårdas på 
särskild vårdplats.  På pensionärsrådets fråga om det kommer att finnas fler 
särskilda vårdplatser, svarade Yvonne att det kan bli ett par vårdplatser men att man 
börjar med en vårdplats.   
 
Staden har avsatt medel för den här försöksverksamheten, där två olika 
”boendemodeller” kommer att prövas på vård- och omsorgsboende inom 
stadsdelsförvaltningarna Hägersten-Liljeholmen och Kungsholmen under hösten 
2013.  
 
Bakgrunden till att staden vill pröva detta är att många äldre och deras anhöriga 
upplever det pressande att behöva säga upp den ordinarie bostaden och möblera upp 
en ny bostad på ett vård- och omsorgsboende i en ofta snabbt uppkommen situation 
när den äldre har behov av vård i livets slutskede. Försöksverksamheten kommer att 
utvärderas.  
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 Ny uppföljningsmodell för vård- och omsorgsboende 

Yvonne Goldberg informerade också om en ny fördjupad modell för 
kvalitetsuppföljning med observatörer på vård- och omsorgsboende. Syftet är att 
utveckla verksamhetens kvalitet. Utgångspunkten är att genom ett brukarperspektiv 
fånga upp professionell kvalitet i mötet mellan brukare och vårdpersonal.  
 
Utvecklingsarbetet leds av förnyelseavdelning på stadsledningskontoret. Modellen 
har tagits fram tillsammans med äldreförvaltningen och några stadsdelsförvaltningar, 
bl.a. Östermalm, Norrmalm och Kungsholmen, som också testat den på ett antal 
vård- och omsorgsboenden. Modellen ska nu införas på alla stadsdelsförvaltningar.  
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning kommer att samarbeta med Älvsjö 
stadsdelsförvaltning och tillsamman ha en heltids observatör. Hägersten-
Liljeholmens stadsdelsförvaltning har förslag på en undersköterska, som skulle passa 
bra som observatör. Observatörerna kommer att få utbildning. 

  
 Utveckling av individuppföljningen vid beställarenheten 

Ingrid Widebäck tog upp att förvaltningen tycker att förslaget till ny 
ersättningsmodell för vård- och omsorgsboende fr.o.m. 2014 är bra och kommer att 
ge möjlighet till mer tid för individuppföljningar. I det nuvarande 
ersättningssystemet används ett kartläggningsinstrument som är tidskrävande för 
biståndshandläggarna och som inte kommer att användas i det nya 
ersättningssystemet.  
 
I början av 2014 har dock biståndshandläggarna flera nya arbetsuppgifter vilket 
kommer att innebära mycket arbete för dem, men på sikt bör individuppföljningar 
kunna göras oftare, menade Ingrid. 

 
§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-08-22 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  
 

Ärende 2: Medborgarförslag om att inventera behovet av servicehuslägenheter och 
trygghetsbostäder 
Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget om behovet av att en oberoende grupp 
inventerar behovet att servicehuslägenheter. Pensionärsrådet vill gärna ta del av 
redovisningen i form av en sammanställning. 

 
 Ärende 3: Medborgarförslag om grillplats vid amfiteatern. 
 Pensionärsrådet tycker att det är ett bra förslag, som man ställer sig bakom. 
  
 Ärende 4: Medborgarförslag om utegym vid Blommensbergsskolan 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. Rådet har tidigare tagit upp önskemål om  
ute-/pensionärsgym vid Axelsbergs seniorboende.  
 

 Ärende 8: Riktlinjer för handläggning av ärenden som rör våld i nära relationer 
Pensionärsrådet efterlyser ett tydligare äldreperspektiv i riktlinjerna. Behovet av stöd 
till äldre som utsätts för våld i en nära relation, och som kan ha pågått under flera år, 
är en mycket viktigt fråga som behöver lyftas fram tydligare.  
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Ingrid Widebäck informerade att stadsdelsförvaltningens team mot våld i nära 
relationer ger stöd till drabbade personer oavsett ålder. Det finns äldre i stadsdelen 
som både fått stöd och även skyddat boende.   

 
Ärende 9: Översyn av ersättningsmodellen för vård- och omsorgsboenden inom 
valfrihetssystemet. 
Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 
 
Ärende 11: Sanering av Vinterviken – motion från (S) 
Den här frågan har varit uppe i flera år utan att det har hänt något, menade 
pensionärsrådet. Nya mätningar pågår och pensionärsrådet avvaktar vad resultaten 
visar.   
 
Ärende 12: Stockholms stads snöröjning – motion från (S) 
Pensionärsrådet instämmer i motionärens förslag om att ansvaret för snöröjningen 
bör föras över till stadsdelsnämnden. 
 
Pensionärsrådet efterlyser information om hur halkbekämpningen ska genomföras. 
Halkolyckor på grund av dålig eller ingen halkbekämpning är kostsamt. 
Pensionärsrådet anser att frågan bör kompletteras med statistik över halkolyckor och 
en kalkyl över dess kostnader.   
 
Ärende 14: Satsning på samlingslokaler och mötesplatser som en del av 
yttrandefriheten i staden – motion från (V) 
Pensionärsrådet anser att det är ett bra förslag. Rådet har också tagit upp behovet av 
samlingslokal i Liljeholmen i en egen skrivelse, som ställts till 
kommunfullmäktige/kultur- och fastighetsborgarrådet samt kopia till 
stadsdelsnämnden.    

  
 Ärenden 15: Plansamråd för kvarteret Sparbanksboken 5 i Hägerstenåsen 
 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 
 
 Ärende 20: Inspektionsprotokoll Hägersten-Liljeholmens hemtjänst 
 Pensionärsrådet hade frågor om lex Sarah, som förvaltningen svarade på.  

Pensionärsrådet undrade hur stor hemtjänstens personalgrupp är och om 
enhetschefen har möjlighet att ha dialog med var och en i personalgruppen.  
 
Yvonne Goldberg berättade att hemtjänsten har ca 100 personal samt en enhetschef, 
två samordnare och en administrativ assistent. Planeringen är att återbesätta en f.n. 
vakant anställning som bitr. enhetschef.  

  
§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 
Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Hade inget nytt att informera om, 
utan återkommer med information till nästa sammanträde.  

 
Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet har möte den 3 
september. 
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Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Hade inget nytt att informera 
om, utan återkommer med information till nästa sammanträde. 
 
Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Förtroenderådet har möte den 29 
augusti. 

 
§ 8. Övriga frågor 
 
 Pensionärsrådets skrivelser 

Pensionärsrådet har lämnat två skrivelser dels om seniorboendet vid Axelsberg till 
Micasa och dels om behovet av samlingslokal i Liljeholmen till kultur- och 
fastighetsborgarrådet, som också meddelat att man tagit emot skrivelsen.  
 
Rolf Lindquist hade på uppdrag av pensionärsrådet tagit fram förslagen till skrivelser 
och överlämnat dessa. Ordförande Marianne Svensk tackade Rolf för ett väl 
genomfört uppdrag.  
 
Lokaltidningen Mitt i Söderort hade den 13 augusti 2013 en artikel om Axelsbergs 
seniorboende mot bakgrund av rådets skrivelse.   

  
 Äldrecentrums föreläsningar under hösten 
 Program för höstens föreläsningar var utsänt.  
 
 Boulebanor m.m. 

Pensionärsrådet framförde önskemål om fler boulebanor, såsom i Aspudden och vid 
den gångstig på Hägerstensåsen som används som boulebana. 
 
Lars Åsberg tog upp att boulebanan i Fruängen på fotbollsplanen vid Eva Bonniers 
gata behöver åtgärdas, är ojämn. Fotbollsmålen är trasiga och bör åtgärdas då det 
finns risk för olycka. 
  

§ 9. Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 24 september, start med förmöte  
kl. 9.00. Lokal: Förvaltningen, Besöksrum 1. 

  
§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 
avslutat. 

 
 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


